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UDAL OSOKO BILKURAREN AKTA 

ACTA del PLENO MUNICIPAL 

 
 
BILERA ZK.: 2022/08 SESIÓN No: 2022/08 

EGUNA: 2022/09/29 DÍA: 29/09/2022 

HASIERA ORDUA: 19:00 HORA DE INICIO: 19:00 

AMAIERA ORDUA: 19:25 HORA DE FINALIZACIÓN: 19:25 

TOKIA: Udaletxeko Osoko Bilkuren Aretoa LUGAR: Salón de Plenos de la casa consistorial 

BERTARATUAK: ASISTENTES: 

Gilen Garcia Boyra, alkatea Gilen Garcia Boyra, alcalde 

EH Bildu udal taldea Grupo municipal EH Bildu 

Itziar Irizar Beristain Itziar Irizar Beristain 

Aritz Larrañaga Unanue Aritz Larrañaga Unanue 

Antxon Etxeberria Larrea Antxon Etxeberria Larrea 

Nerea Arrizabalaga Badiola  Nerea Arrizabalaga Badiola 

Antxoka Elorza Altuna Antxoka Elorza Altuna 

Debarren Ahotsa udal taldea Grupo municipal Debarren Ahotsa 

Pedro Bengoetxea Loiola Pedro Bengoetxea Loiola 

Isidor Lamariano Arostegi  Isidor Lamariano Arostegi 

Ane Egidazu Elosua Ane Egidazu Elosua 

Enrique Salgado Alcorta Enrique Salgado Alcorta 

EAJ-PNV udal taldea Grupo municipal EAJ-PNV 

Iñigo Cambronero Alkorta Iñigo Cambronero Alkorta 

Eneritz Gómez Lázaro Eneritz Gómez Lázaro 

Miren Esnal Laskibar Miren Esnal Laskibar 

Idazkaria: Jose Luis Salaberri Iñarra Secretario: Jose Luis Salaberri Iñarra 
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ESAN-EGINAK ETA ERABAKIAK. TEMAS TRATADOS Y ACUERDOS. 

Gilen Garcia: Arratsaldeon eta ongi etorri 

denoi.  

Gilen Garcia: Buenas tardes y bienvenidos a 

todos. 

Lehenik eta behin, proposatzen dugu 

urgentziaz gai bat txertatzea gai zerrendan, 

Miramar lur-zailaren xehetasun-azterlanaren 

onarpena ofizioz berrikusteko espedientea 

hastea, hain zuzen. 

En primer lugar, proponemos incluir en el 

orden del día, con carácter de urgencia, el 

inicio del expediente de revisión de oficio de la 

aprobación del estudio de detalle de la parcela 

hotel Miramar. 

Aldeko bozkak? Aho batez. ¿Votos a favor? Por unanimidad. 

Orduan, hori izango da gaurko gai zerrendako 

zazpigarren gaia. 

Así, este será el séptimo punto del orden del 

día de hoy. 

1.- AURREKO BILKUREI (2022/06/30 ETA 

2022/07/21) DAGOZKIEN AKTA 

ZIRRIBORROAK ONARTZEA, HALA 

BADAGOKIO. 

1.- APROBACIÓN, SI PROCEDE, DEL 

BORRADOR DE LAS ACTAS DE LAS 

SESIONES ANTERIORES (30/06/2022 Y 

21/07/2022). 

Gilen Garcia: Ba al dago iradokizunik edo 

ekarpenik? Hortaz onartzen ditugu? 

Gilen Garcia: ¿Hay alguna aportación o 

sugerencia? 

Udalbatzak, aho batez, onartzen ditu 2022ko 

ekainaren 30ean eta 2022ko uztailaren 21ean 

eginiko osoko bilkurei dagozkien aktak. 

El Pleno, por unanimidad, aprueba las actas 

correspondientes a las sesiones plenarias 

celebradas los días 30 de junio de 2022 y 21 de 

julio de 2022. 

2.- ALKATETZAREN DEKRETUEN KONTROLA. 2.- CONTROL DE LOS DECRETOS DE     

ALCALDÍA. 

Gilen Garcia: Ba al dago ekarpenik edo 

iradokizunik? 

Gilen Garcia: ¿Hay alguna aportación o 

sugerencia? 

Ez dago ez ekarpenik edo ez iradokizunik. No hay aportaciones ni sugerencias. 

Udalbatzak jakinaren gainean geratzen da. El Pleno queda enterado. 

3.- VIALINE ENPRESAK KUDEATUTAKO 

2022KO TRAFIKO ISUNEI BURUZKO 

ALKATETZAREN DEKRETUEN KONTROLA. 

3.- CONTROL DE LOS DECRETOS DE     ALCALDÍA 

SOBRE MULTAS DE TRÁFICO 

GESTIONADAS POR LA EMPRESA VIALINE 

EN 2022. 

Gilen Garcia: Ba ahal dago ekarpenik? Gilen Garcia: ¿Tenemos alguna aportación? 

Ez dago ez ekarpenik edo ez iradokizunik. No hay aportaciones ni sugerencias. 

Udalbatzak jakinaren gainean geratzen da. El Pleno queda enterado. 

4.- DEBAKO UDALEKO 2022KO 2. 

ZENBAKIDUN KREDITU ALDAKETA 

ONARTZEA, HALA BADAGOKIO. 

4.- APROBAR, SI PROCEDE, LA MODIFICACIÓN 

DE CRÉDITOS NÚMERO 2 DEL 

AYUNTAMIENTO DE DEBA. 

Gilen Garcia: Itziar, zurea da hitza. Gilen Garcia: Itziar, tienes la palabra. 
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Itziar Irizar: Aurreko astean egin genuen 

Ogasuneko Batzordean aztertu genuen 

kreditu aldaketa proposamen hau. Guztira 

937.060 euroko aldaketa da, kopuruz handia 

dela esan behar da, eta partida 

desberdinetan izango du eragina, horietatik 

hiru berriak dira: alde batetik, pertsonalaren 

edo lanpostuen balorazioa egiteko enpresa 

bat kontratatu ahal izateko, 17.850 euroko 

partida; bestetik, Osio 4-6 partzelak erosi ahal 

izateko, 70.000 euroko partida; eta 

indemnizazio bat ordaintzeko, 5.000 euroko 

partida.  

Itziar Irizar: En la reunión de la Comisión de 

Hacienda celebrada la semana pasada 

analizamos esta propuesta de modificación de 

créditos. Se trata de una modificación por un 

importe total de 937.060 euros, que afectará a 

partidas diferentes, de las cuales tres son 

nuevas: por un lado, una partida de 17.850 

euros para poder contratar a una empresa 

para la valoración del personal o puestos de 

trabajo; por otro, una partida de 70.000 euros 

para poder comprar las parcelas de Osio 4-6; y 

una partida de 5.000 euros para pagar una 

indemnización 

Gainontzeko partidak gehikuntzak dira: 

kiroldegiko lurra aldatzeko; Historia Aurreko 

Bailara partida 173.000 eurotan handitzen da 

zegoen partida proiektuaren aurrekontua 

kopuru horretan igo delako; zezen plazari 

buruz, aurrez Udalbatzak erabaki zuenez 

plaza berritzea edo hobetzea, ia 155.000 

eurotan handitzen da partida; eta 

gainontzekoak dira egiten ari garen obren eta 

proiektuen egokitzapenak. 

El resto de las partidas son aumentos de 

crédito: para cambiar el suelo del 

polideportivo; la partida de Historia Aurreko 

Bailara se incrementa en 173.000 euros por el 

incremento del presupuesto del proyecto; 

respecto a la plaza de toros, una vez que el 

Pleno acordó la renovación o mejora de la 

plaza, la partida se incrementa en casi 155.000 

euros; y el resto son adaptaciones de las obras 

y proyectos en ejecución. 

Horrela, Hirigintzan zegoen enbutua-edo 

horrenbeste espediente aurrera atera ahal 

izateko, pertsonal berria kontratatu da, ia 

164.000 euro partida handituz. Osio 2rako, 

aurreikusita zegoen eraisketari urbanizazio 

lanak gehitu behar zaizkio, eta partida 82.000 

euro gehitu dira. Eta gainontzekoak ez dira 

hain esanguratsuak . 

Así, ante el embudo que había en Urbanismo, 

se ha contratado nuevo personal para poder 

sacar adelante tantos expedientes, ampliando 

la partida de casi 164.000 euros. Para Osio 2, al 

derribo previsto hay que añadir las obras de 

urbanización, y se ha incrementado la partida 

en 82.000 euros. Y los demás son menos 

significativos. 

Ikusten da kopurua handia dela, baina 

iruditzen zaigu, azkenean, altxortegia 

horretarako ere badagoela, herritarrengan 

inbertitzeko eta zerbitzuak hobetzeko, eta 

herritarren onerako denez, urte amaiera 

bitartean hainbat proiektu martxan jartzeko 

hauxe da gure proposamena: 937.060 euroko 

kreditu aldaketa onartzea. 

El importe es elevado, pero, que el remanente 

de tesorería también está para eso, para 

invertir en la ciudadanía y mejorar los 

servicios, y dado que es en beneficio de la 

ciudadanía, esta es nuestra propuesta para 

poner en marcha varios proyectos de aquí al 

final año: aprobar una modificación de crédito 

por importe de 937.060 euros. 

Gilen Garcia: Mila esker, zerbait adierazi nahi 

duzue? 

Gilen Garcia: Muchas gracias, ¿queréis añadir 

algo? 
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Enrique Salgado: Botoa eman aurretik, 

zenbait ohar egin nahi genituzke 

proposatutako kreditu-aldaketaren 

zenbatekoari eta edukiari buruz, baina 

betiere lankidetza eta kritika konstruktiboa 

bultzatuta. 

Enrique Salgado: Antes de dar nuestro voto 

nos gustaría hacer una serie de apreciaciones 

respecto al importe de la modificación de 

créditos propuesta y su contenido, pero 

siempre con el espíritu de colaboración y 

crítica constructiva. 

1.- Aurtengo martxoaren 29an, 347.000 €-ko 

kreditu-aldaketa proposatu eta onartu zen 

osoko bilkuran, aurrekontua onartu eta 

gutxira, eta Debarren Ahotsak adierazi zuen 

zorrotzagoak izan behar ginela 

aurrekontuetan, eta landu egin behar zirela 

aldaketa horiek ahal den neurrian saihesteko. 

1.- El 29 de marzo de este año, fue propuesta y 

aprobada en el pleno una modificación de 

créditos por importe de 347.000€, poco 

tiempo después de haber sido aprobado el 

presupuesto, señalando desde Debarren 

Ahotsa que había que ser más rigurosos en los 

presupuestos y trabajarlos para evitar en la 

medida de lo posible estas modificaciones. 

Gaurko osoko bilkuran 995.000 €-ko aldaketa 

aurkeztu da, eta aurrekoei gehituta, guztira 

1.342.000 € dira, Udalaren urteko 

aurrekontuaren % 15,67, eta hori gehiegizkoa 

eta ulertzeko zaila iruditzen zaigu. 

En el Pleno de hoy se presenta una 

modificación por importe de 995.000€, que 

añadidos a los anteriores suponen un total 

1.342.000€, un 15,67% del presupuesto anual 

del Ayuntamiento, algo que nos parece 

excesivo y difícil de entender. 

Badakigu eguneko jarduerak  markatzen 

dituela Udalaren inbertsio- eta gastu-

premiak, baina berretsi egiten dugu 

aurrekontuak askoz gehiago landu behar 

ditugula eta zorrotzagoak izan behar dugula 

aldaketen zenbateko hain handia saihesteko, 

itxuraz, hasierako aurrekontua baliogabetzen 

dutenak. 

Somos conscientes que el día a día va 

marcando las necesidades de inversión y gasto 

del Ayuntamiento, pero nos reafirmamos que 

tenemos que trabajar mucho más los 

presupuestos y ser más rigurosos para evitar 

un importe tan alto de modificaciones, que 

parece invalidan el presupuesto inicial. 

2- Ikus daiteke zenbateko asko ez direla beste 

aukera batzuen ondorioz sortzen diren 

partida berriak, baizik eta lehendik daudenak 

handitzea. 

2- Se puede observar que muchos de los 

importes no son partidas nuevas que surgen 

por otras oportunidades, sino incrementos de 

las existentes. 

Gure ustez, hori gerta daiteke exekuzio-epeak 

denboran luzatzen direlako, eta, horren 

ondorioz, kostuak nabarmen handitzen 

direlako, eta are gehiago gaur egungo 

egoeran. Adibide gisa, eta inor iraindu nahi 

izan gabe, futbol-zelaiko LED argien kostuak 

111.000 €-ko gastua izango dira, eta kontuan 

hartu zen hasierako zenbatekoa, duela urte 

batzuk, 50.000 €-koa izan zenean. 

A nuestro entender esto puede ocurrir porque 

los plazos de ejecución se dilatan en el tiempo 

y ello conlleva que los costes se incrementen 

considerablemente, y más en esta coyuntura. 

Para que sirva de ejemplo, y sin querer 

ofender a nadie, los costes de las luces LED del 

campo de fútbol van a suponer un gasto de 

111.000€, cuando el importe inicial que se 

consideró, ya hace unos años, fue de 50.000€. 

Horregatik, eraginkorragoak eta arinagoak 

izan behar gara proiektuak gauzatzean, eta, 

horrela, hasierako aurrekontuetara egokitu 

ahal izango gara. 

Por ello tenemos que ser más eficientes y 

ágiles en la ejecución de los proyectos y de 

esta forma nos podremos ajustar a los 

presupuestos iniciales. 

3- Kredituen aldaketa horrek dagoeneko 3-Esta modificación de créditos recoge muchas 
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gauzatu diren partida asko biltzen ditu, baita 

gastatuak ere; beraz, uste dugu dagokion 

batzordean ezagutu eta onartu bezain laster 

aurkeztu behar direla, Osoko Bilkuran 

berresteko. 

partidas que ya han sido ejecutadas, incluso 

gastadas, por tanto creemos que se debe de 

presentar tan pronto como hayan sido 

conocidas y aprobadas en la comisión 

correspondiente para refrendarlas en el Pleno. 

4- Azkenik, kreditu-aldaketa horiek onartu 

ondoren aurrekontua nola geratuko 

litzatekeen aipatzea. 

4-Por último, hacer una alusión a cómo 

quedaría el presupuesto tras la aprobación en 

su caso de estas modificaciones de crédito. 

2022ko eta 2021eko inbertsioak alde batera 

utzita, horiek urtean sortutako soberakinetik 

edo aurreko ekitaldietako soberakinetik 

estaltzen direlako, 2022ko itxieran 

zenbatetsitako diru-sarreren zenbatekoa 

8.985.000 € da, 2021ekoa baino % 2,44 

handiagoa. Gastuen zenbatekoa 8.563.000 € 

da, 2021ekoa baino % 12,84 handiagoa. 

Si dejamos a un lado las inversiones, tanto de 

2022 como de 2021, ya que estas o bien se 

nutren del excedente generado en el año, o de 

remanente de ejercicios anteriores, el importe 

de ingresos estimado a cierre de 2022 se sitúa 

en 8.985.000€, un 2,44% superior al 2021. El 

importe de gastos en 8.563.000€, un 12,84% 

superior a 2021. 

Horrek desoreka sortuko du aurten, geroago 

jasan beharko duguna, batez ere kontuan 

hartuta 2023rako kostuen igoera handia 

izango dela, KPIaren bilakaeraren ondorioz. 

Esto va a generar un desequilibrio en este año 

que lo vamos a tener que digerir con 

posterioridad, sobre todo teniendo en cuenta 

que el incremento de costes para 2023 será 

alto como consecuencia de la evolución del 

IPC. 

Horregatik, bereziki aipatu nahi dugu 164.000 

€-ko langile-kostuetarako sartu den partida, 

eta adierazi behar dugu zerbait puntuala izan 

behar duela 2022ko aurrekontuetan, eta ez 

Debako Udalak jasan ezin izango lukeen 

zerbait errepikatua. 

Por ello, queremos hacer especial mención a la 

partida que se ha incorporado de costes de 

personal por importe de 164.000€, señalando 

que debe ser algo puntual en los presupuestos 

de 2022, y no algo recurrente que no podría 

soportar el Ayuntamiento de Deba. 

Amaitzeko, aipatu nahi dugu garai zailak 

espero ditugula, eta 2023ko aurrekontua 

zorroztasun eta eraginkortasun handiz 

begiratu behar dugula. 

Para finalizar mencionar que nos esperan unos 

tiempos difíciles y que el presupuesto de 2023 

lo tenemos que mirar con mucho rigor y 

eficiencia. 

Hori guztia dela eta, gure botoa ezin da 

aldekoa izan. 

Por todo lo anterior nuestro voto no puede ser 

favorable. 

Gilen Garcia: Mila esker. EAJren aldetik 

zerbait adieraztea nahi duzue? 

Gilen Garcia: Muchas gracias. Por parte del 

PNV ¿queréis añadir algo? 

Iñigo Cambronero: Guk bai onartuko dugula 

kreditu aldaketa hau. Uste dugu funtsezko 

partidak direla, horietako asko estrategikoak, 

baina Enriquek adierazi duen ideia pixka bat 

Iñigo Cambronero: Nosotros sí que vamos a 

apoyar esta modificación de créditos. 

Consideramos que son partidas claves, muchas 

de ellas estratégicas, pero, sí que queremos 

mailto:info@deba.eus
http://www.deba.eus/


 

 

berretsi nahi dugu. Kreditu aldaketa honek 

adierazten du aurreikuspen falta bat, 

askotan, kontuan hartu ez diren partidak ez 

direla aurreikusi, eta hutsune horiek 

funtsezkoak direla. Horregatik berresten dugu 

etorkizunean aurrekontuak ondo zehazteko 

ahalegina egin behar dugula, batzordeen 

beharrizanen arabera, aldaketarik egin behar 

ez izateko, baina kredituen aldaketa onartuko 

dugu, uste baitugu funtsezkoak direla Udalak 

funtzionatzen jarrai dezan. 

reafirmar un poco la idea que ha señalado 

Enrique. Esta modificación de créditos señala 

una falta de previsión, muchas veces, de 

partidas que no se han contemplado, lagunas 

que son fundamentales, por eso nos 

reafirmamos que, en el futuro, tenemos que 

hacer un esfuerzo en definir bien los 

presupuestos, según las necesidades por 

comisiones para que no tengamos que hacer 

modificaciones, pero vamos a apoyar la 

modificación de créditos porque creemos que 

son esenciales para que el Ayuntamiento siga 

funcionando.   

Itziar Irizar: Pixka bat erantzuteagatik, uste 

dut onargarria dela abenduan onartutako 

aurrekontuari martxoan kreditu aldaketa bat 

egitea aurreikuspen falta dela esatea, baina, 

orain udazkenean sartuta, altxortegia 

horretarako erabiltzeko ere badago, eta astia 

ematen badu, inbertitzeko. Orduan, kopurua 

handia da, noski, baina prozedimenduaren 

aldetik, batzuk lehenago egin zitezkeen, baina 

ez daude denak exekutatuta, horiek ez dira 

%50era heltzen eta gehiegi iruditzen zait 

esatea gehienak exekutatua daudela.  

Itziar Irizar: Por responder un poco, creo que 

es aceptable que se diga que modificación de 

crédito en marzo al presupuesto aprobado en 

diciembre supone una falta una previsión, pero 

ahora, en otoño, la tesorería también está 

destinada a ello y, si da tiempo, realizar 

inversiones. Así, el importe es elevado, sin 

duda, y, desde el punto de vista del 

procedimiento, algunas se podían haber hecho 

antes, pero no están todos ejecutados, estos 

no llegan al 50% y me parece demasiado decir 

que la mayoría están ejecutados. 

Horrez gain, esan nahiko nuke Ogasuneko 

Batzordean ez zela jaso horrelako kritikarik, 

eta hurrengotarako, guk eskatu nahiko 

genuke horiek aurrez ere azaltzea.  

Además, quisiera decir que en la Comisión de 

Hacienda no se recogieron este tipo de 

críticas, y para el futuro, nos gustaría que los 

reparos se expusieran previamente. 

Gilen Garcia: Ados, mila esker denoi. Orduan 

bozkatu egingo dugu. Aldeko botoak? 

Bederatzi. 

Gilen Garcia: Muchas gracias. Entonces 

votaremos. ¿Votos a favor? Nueve 

Aurkako bozkak? Bat ere ez. ¿Votos en contra? Ninguno. 

Abstentzioak? Lau. ¿Abstenciones? Cuatro. 

Udalbatzak, aldeko bederatzi botoekin eta lau 

abstentziorekin, onartzen du Debako Udaleko 

2/2022 zenbakidun kreditu aldaketa. 

El Pleno, con nueve votos a favor y cuatro 

abstenciones, aprueba la modificación de 

crédito número 2/2022 del Ayuntamiento de 

Deba. 

5.- 2023 URTERAKO ORDENANTZA 

FISKALAK ONARTZEA, HALA 

BADAGOKIO. 

5.- APROBAR, SI PROCEDE, LAS ORDENANZAS 

FISCALES PARA EL AÑO 2023. 

Gilen Garcia: Itziar, zurea da hitza. Gilen Garcia: Itziar, tienes la palabra. 

Itziar Irizar: Ordenantza fiskalak ere urtero 

eguneratzen dira edo begiratzen dira, eta 

Itziar Irizar: Las ordenanzas fiscales también se 

actualizan o revisan anualmente y conviene 
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komeni da aldaketak garaiz onartzea 

abenduaren 31rako argitaratuta egoteko.  

aprobar las modificaciones con antelación para 

que estén publicadas el 31 de diciembre. 

Iaz, Udalbatzako hiru alderdiek adostu 

genuen ordenantzak urte batzuetan izoztuta 

eduki ondoren, igoera haundi bat aplikatu 

behar izatea saihesteko, urtero gutxienez 

%1eko igoera egitea, igoera progresiboa 

izateko. Orduan, orokorrean, zergetan %1eko 

igoera aplikatzea proposatu zen, eta 

Ogasuneko Batzordean aztertu zen gaia. 

El año pasado los tres partidos de la 

Corporación acordamos que, para evitar que 

tras mantener congeladas las ordenanzas 

durante unos años, de repente hubiera que 

aplicar una subida considerable de las tasas e 

impuestos, aplicar una subida mínima de un 

1% todos los años. Así, se propuso una subida 

fiscal del 1%, con carácter general, y este 

asunto se trató en la Comisión de Hacienda. 

Bestalde, Mankomunitateak urtero 

aurreikusten du hurrengo urterako zenbateko 

igoera izango den udalerri bakoitzean. 

Orduan, Debaren kasuan, %2,8ko igoera 

aurreikusten duenez, zabor bilketaren kasuan 

proposatu den igoera izan da %2,8koa. Hori 

litzateke salbuespen bakarra. 

Por otra parte, la Mancomunidad anualmente 

prevé el incremento para cada municipio para 

el año siguiente. Entonces, como en el caso de 

Deba se prevé un incremento del 2,8%, en el 

caso de la recogida de basuras el incremento 

propuesto es del 2,8%. Esta sería la única 

excepción. 

Gainontzeko aldaketak oso txikiak dira. 

Hilerriaren tasen kasuan hiru kontzeptu berri 

sartu dira, orain arte ez zeundelako sartuta, 

nitxoetako eta kolunbariotako plakei 

dagozkionak, eta TAOko, kiroldegiko eta 

ekintzetako tasei ez zaie igoerarik aplikatuko. 

TAOn aldaketa txiki bat egin da, aparkalekuen 

ordenantzaren aldaketan jasoko direnak.  

El resto de las modificaciones son muy 

pequeñas. En el caso de las tasas de 

cementerio se han introducido tres nuevos 

conceptos, ya que hasta ahora no estaban 

incluidos, correspondientes a placas de nichos 

y columbarios, y no se aplicará incremento 

alguno a las tasas de OTA, polideportivo y 

actividades. En la OTA se ha introducido una 

pequeña modificación que se recogerá en la 

modificación de la ordenanza de 

aparcamientos. 

2023rako aurreikusten dena da ordenantza 

fiskaletan eguneratze txiki horiek egitea, 

azkenean, Udalak tasa eta zergetatik jasotzen 

ditu bere aurrekonturako diru sarrerarik 

garrantzitsuena, Foru Funtsarekin batera, 

adostu genuen igoera txiki hori aplikatzea 

egokiena iruditzen zaigu. 

La previsión para 2023 es realizar estas 

pequeñas actualizaciones en las ordenanzas 

fiscales ya que, a la postre, el Ayuntamiento 

recibe de las tasas e impuestos el ingreso más 

importante de su presupuesto, junto con el 

Fondo Foral, nos parece los más adecuado 

aplicar ese pequeño incremento que 

acordamos. 

Enrique Salgado: Puntu honetan, zehaztapen 

pare bat egin nahi genituzke: 

Enrique Salgado: En este punto quisiéramos 

hacer un par de puntualizaciones: 

1- 2023ko zerga-ordenantzek % 1eko igoera 1- Las ordenanzas fiscales para 2023 presentan 
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orokorra izan dute udal-zerga gehienetan. un pequeño incremento general del 1% en la 

mayor parte de los impuestos municipales. 

Igoera hori bere garaian KPIa parametro 

apaletan, baita negatiboetan ere, mugitzen 

zenean %1eko gutxieneko igoera aplikatzeko 

hartu genuen akordioari zor zaio. Horrela, 

indize hori handiagoa balitz, ez ginateke 

behartuta egongo igoera handiagorik egitera. 

Este incremento se debe al acuerdo que en su 

día tomamos de aplicar una subida mínima del 

1% cuando el IPC se movía en unos parámetros 

bajos, incluso negativos, de forma que cuando 

dicho índice fuera superior no nos viéramos 

obligados a un incremento mayor. 

Egungo %10eko KPIa kontuan hartuko 

bagenu, zergen igoerak handiagoa izan 

beharko luke, baina uste dugu, egungo 

egoera kontuan hartuta, hobe dela itxarotea 

eta %1eko gutxieneko igoera horretan 

geratzea, zergadunari ahalik eta gutxien 

eragiteko. 

Si tuviéramos en cuenta el IPC actual del 10%, 

la subida de los impuestos debería ser mayor, 

pero creemos que dada la coyuntura actual es 

mejor esperar y quedarnos en ese incremento 

mínimo del 1% de forma que repercuta lo 

menos posible al contribuyente. 

2- Beste alderdi garrantzitsu bat TAO da, 

azken urteotan aplikatzen ari dena, 

egoiliarren eta ez-egoiliarren arteko 

erregulazioa elkarrekin bizitzen saiatuz. 

2- Otro aspecto importante es el de la OTA, 

que en estos últimos años se está aplicando, 

intentando convivir la regulación de los 

residentes con los no residentes. 

Kontziente gara horrek dakarren 

zailtasunarekin, horregatik urtero txosten bat 

egiten da horri buruz, eta laster izango dugu 

horren balorazioa. 

Somos conscientes de la dificultad que ello 

supone, por lo que anualmente se realiza un 

informe al respecto y cuya valoración la 

tendremos en breve. 

Hori dela eta, zenbateko txiki batzuk aldatu 

dira, txostena aztertu zain, eta horren 

ondorioz, aplikatu den epea baloratzeko, eta 

horrek Debarren Ahotsan zalantza gehien 

sortzen baititu. 

Por ello se han modificado algunos pequeños 

importes a la espera de analizar el informe 

para en consecuencia valorar el periodo de su 

aplicación, que es donde para Debarren Ahotsa 

se suscitan más dudas. 

Gilen Garcia: EAJtik baduzue erakarpenik? Gilen Garcia: Desde el PNV, ¿Tenéis alguna 

aportación? 

Iñigo Cambronero: Guk ordenantza fiskalen 

aldaketa babestuko dugu, arrazoizko igoera 

dela uste dugulako, baina, Itziar, sentitzen 

dut, tramitazioa arinegi egin dela uste dugu. 

Ogasun Batzordean zirriborro bat aurkeztu 

zen, baina ez da bigarren kontraste-bilerarik 

egin proposamen batzuk jaso ahal izateko. 

Ogasun Batzordean oniritzia ematea eta 

Osoko Bilkurara pasatzea besterik ez da izan. 

Iñigo Cambronero: Nosotros vamos a apoyar la 

modificación de las ordenanzas fiscales porque 

consideramos que es una subida razonable, 

pero, Itziar ya lo siento, creemos que su 

tramitación ha sido un tanto precipitada. Se 

presentó un borrador en la Comisión de 

Hacienda, pero no ha habido una segunda 

reunión de contraste para poder recoger una 

serie de propuestas. Ha sido simplemente dar 

el visto bueno en la Comisión de Hacienda y 

pasarlo al Pleno.  

Askoz gauza gehiago plantea genitzakeen, 

adibidez, Mankomunitateko zaborren igoera 

moteltzea, familiei edo erabiltzaileei dena 

egotzi gabe, igoeraren zati bat moteltzea 

Podíamos haber planteado muchas más cosas, 

como, por ejemplo, amortiguar la subida de las 

basuras de la Mancomunidad sin imputar todo 

a las familias o a los usuarios sino amortiguar 
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baizik. una parte de la subida.  

Uste dugu ez dela gehiegizko zenbatekoa, 

igoera oso txikia izango baita, eta, horregatik 

guztiagatik, aldeko botoa emango dugu, baina 

uste dugu, etorkizunerako, buelta eman 

behar diogula ordenantza fiskalak egiteko 

moduari, eta behar dugun denbora hartu 

ideia berriak emateko. 

Consideramos que no es un importe exagerado 

ya que la subida va a ser mínima y, por todo 

ello vamos a dar el voto favorable, pero si 

creemos que, para el futuro, a la elaboración 

de las ordenanzas fiscales debemos darle una 

vuelta y darnos el tiempo que necesitemos 

para aportar nuevas ideas.  

Itziar Irizar: Hor bakarrik esan, Ogasuneko 

Batzordearen bilera aurreko astean egin 

genuela, eta ia hamar egun izan dituzuela 

zuen proposamenak bidaltzeko edo beste 

bilera bat eskatzeko. Orduan, Ogasuneko 

Batzordean ez zenuten ezer esan, eta, egia 

da, aldaketa esanguratsua izango balitz, agian 

beste lanketa bat beharko zuen, baina, aurrez 

adostutako %1eko igoera jasotzen zenez, eta 

beste proposamenik egin ez zenutenez, ez 

dut uste beharrik egon denik beste bilera bat 

egiteko, baina hurrengo baterako kontutan 

hartuko dugu. 

Itziar Irizar: Solo añadir que la reunión de la 

Comisión de Hacienda se celebró la semana 

anterior, y que habéis tenido casi diez días para 

enviar vuestras propuestas o solicitar una 

nueva reunión. En la reunión de la Comisión de 

Hacienda no dijisteis nada y, si la modificación 

fuera significativa, quizá hubiera necesitado un 

mayor desarrollo, pero, dado que se recogía el 

incremento del 1% acordado con anterioridad 

y hicisteis ninguna otra propuesta, no creo que 

haya sido necesario que celebrar otra reunión, 

pero lo tendremos en cuenta para el futuro. 

Gilen Garcia: Hortaz, bozkatu egingo dugu 

orduan. Aldeko bozkak? Aho batez. 

Gilen Garcia: Entonces, procedemos a la 

votación. ¿Votos a favor? Por unanimidad. 

Udalbatzak, aho batez, hasierako onarpena 

ematen die 2023 urterako ordenantza 

fiskalei.  

El Pleno, por unanimidad, aprueba inicialmente 

las ordenanzas fiscales para el año 2023. 

6.- 2023 URTERAKO TAXIEN TARIFAK 

ONARTZEA, HALA BADAGOKIO. 

6.- APROBACIÓN, SI PROCEDE, DE LAS 

TARIFAS DE TAXIS PARA EL AÑO 2023. 

Gilen Garcia: Hau urtero egiten diguten 

proposamen da eta aurten ere heldu da. 

Inork ez badu beste proposamenik, bozkatu 

egingo dugu. Aldeko bozkak? Aho batez. 

Gilen Garcia: Esta es una propuesta que nos 

hacen todos los años, y este año también ha 

llegado. Si nadie tiene otra propuesta, la 

votaremos. ¿Votaciones a favor? Por 

unanimidad. 

Osoko Bilkurak, aho batez, onartzen ditu 

2023. urterako taxi-tarifak. Taula honetan 

jasotzen direnak, hain zuzen: 

El Pleno, por unanimidad, aprueba las tarifas 

de taxi para el año 2023 que figuran en el 

siguiente cuadro:  

2023ko HIRI BARRUKO TARIFA TARIFA URBANA 2023 

TARIFA 1* TARIFA 2** 

Gutxieneko Egindako Itxaron ordua Gutxieneko Egindako Itxaron ordua 
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tarifa kilometroa tarifa kilometroa 

Tarifa mínima 
Kilómetro 
recorrido 

Hora de espera Tarifa mínima 
Kilómetro 
recorrido 

Hora de espera 

5,9745€ 1,4961€ 19,9966€ 6,5055€ 1,6558€ 21,0269€ 

 
Gutxieneko tarifak 1,5 kilometroko ibilbidea 

edo 5 minutuko itxaronaldia hartzen du. 

La tarifa mínima incluye 1,5 Km. de recorrido o 

cinco minutos de espera. 

(*) TARIFA 1: Tarifa hau lanegunetan 

aplikatuko da, 07:00etatik 23:00etara.  

(*) TARIFA 1: Esta tarifa será aplicable los días 

laborables entre las 07:00 y las 23:00 horas.  

(**) TARIFA 2 Tarifa hau egunero aplikatuko 

da 23:00etatik 7:00etara. Bai igande eta 

autonomia-erkidegoko eta tokiko araudian 

jaiegun diren egunetan, baita larunbatetan 

eta abenduaren 24an eta 31n ere. 

(**)TARIFA 2: Esta tarifa será aplicable todos 

los días, desde las 23:00 hasta las 07:00 horas. 

Se aplicará igualmente la tarifa II desde las 

07:00 a las 23:00 horas los domingos y los días 

festivos fijados en la correspondiente 

normativa autonómica y local, así como los 

sábados y los días 24 de diciembre y 31 de 

diciembre. 

7.- Gai zerrendatik kanpoko gaia: DEBAKO 

HOTEL MIRAMAR PARTZELAREN 

XEHETASUN-AZTERLANAREN ONARPENA 

OFIZIOZ BERRIKUSTEKO ESPEDIENTEA 

HASTEA. 

7.- Asunto fuera del orden del día: INICIO 

DEL EXPEDIENTE DE REVISIÓN DE OFICIO DE 

LA APROBACIÓN DEL ESTUDIO DE DETALLE 

DE LA PARCELA HOTEL MIRAMAR DE DEBA. 

Gilen Garcia: Kontua da Miramar Hotelaren 

espedientea luze doala denboran, eta 

espedientea aztertzerakoan ikusi da bertan 

erabilitako tresna, xehetasun azterlana, arau 

subsidiarioak markatzen duten alineazio 

desberdinak markatzen dituela, eta hori 

xehetasun azterlan baten mugatik kanpo 

legoke. 

Gilen Garcia: La cuestión es que el expediente 

del Hotel Miramar viene de lejos, y en el 

análisis del expediente se ha observado que el 

instrumento empleado en el mismo, el estudio 

de detalle, marca unas alineaciones diferentes 

a las marcadas en las Normas Subsidiarias, lo 

cual superaría los límites de un estudio de 

detalle. 

Orduan, bide publiko bati eragiten dion gunea 

izanez, zalantzak ditugu ea zuzenbidearen 

aldetik tresna egokia ote den.  

Así, tratándose de un espacio que afecta a una 

vía pública, nos surgen dudas sobre su 

idoneidad jurídica. 

Hortaz, gaiak juridikoki aztertu beharreko bi 

alderdi sorrarazten ditu: batetik, xehetasun-

azterlana bere ahalmenak gainditzen ote 

dituen, eta hortaz, haren erabateko 

deuseztasuna. Eta, bestetik, deuseztasuna 

berretsiz gero, xehetasun-azterlana ofizioz 

berrikusteko planteamenduaren 

bidezkotasuna, 2009an onartu zenetik 

igarotako denbora kontuan hartuta. 

La cuestión suscita, por tanto, dos aspectos 

que deben ser analizados jurídicamente: por 

un lado, si el estudio de detalle excede de sus 

facultades y, por tanto, su nulidad de pleno 

derecho. Y, por otro lado, en caso de 

confirmarse la nulidad, la procedencia de 

plantear una revisión de oficio del estudio de 

detalle teniendo en cuenta el tiempo 

transcurrido desde su aprobación en 2009. 

Hori argitze aldera, segurtasun juridikoaren 

mesedean, bai erakunde publikoentzat nahiz 

erakunde pribatuentzat, proposatzen duguna 

Para aclarar esto, en aras de la seguridad 

jurídica, tanto para las instituciones públicas 

como para las entidades privadas, proponemos 
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da Idazkaritzan azter dezatela gaia, eta 

xehetasun azterlanaren deuseztasuna 

berretsiz gero, xehetasun-azterlana ofizioz 

berrikusteko espedienteari hasiera ematea. 

que se analice la cuestión en la Secretaría y, en 

caso de confirmarse la nulidad del estudio de 

detalle, se incoe expediente de revisión de 

oficio del estudio de detalle. 

Hauxe da gure proposamena, norbaitek 

zerbait gehitu nahiko balu, oraintxe da 

aukera, bestela, bozkatu egin genuke. 

Esta es nuestra propuesta, si alguien quisiera 

añadir algo, ahora es la oportunidad, si no, 

procederemos a la votación. 

Pedro Bengoetxea: Gure aldetik, ados. 

Horrela baztertuko dugu hanka sartzeko 

aukera. 

Pedro Bengoetxea: Por nuestra parte, de 

acuerdo. Así descartaremos la posibilidad de 

meter la pata. 

Gilen Garcia: Ados, hortaz, bozkatu egingo 

dugu. Aldeko bozkak? Aho batez. 

Gilen Garcia: Procedemos a la votación. ¿Votos 

a favor? Por unanimidad. 

Udalbatzak, aho batez, erabakitzen du Udal 

Idazkaritzan azter dezatela gaia, eta 

xehetasun azterlanaren deuseztasuna 

berretsiz gero, xehetasun-azterlana ofizioz 

berrikusteko espedienteari hasiera ematea 

Alkatetzaren Dekretuaren bitartez 

La Corporación, por unanimidad, acuerda que 

se analice el asunto en la Secretaría Municipal 

y, en caso de confirmarse la nulidad del 

estudio de detalle, se incoe expediente de 

revisión de oficio del estudio de detalle 

mediante Decreto de Alcaldía. 

8.- ESKARI ETA GALDERAK.  8.- RUEGOS Y PREGUNTAS. 

Gilen Garcia: Eta honenbestez, Osoko 

Bilkurako azken puntura heldu gara, eskari eta 

galderak. 

Gilen Garcia: Hemos llegado al último punto 

del orden del día, ruegos y preguntas. 

Iñigo Cambronero: Guk galdera bat dugu, 

batez ere hilerriko lekualdaketaren egoera zen 

den jakite arren. Batzordeak ez du bilerarik 

egin, eta gaia nola dagoen jakin nahi genuke, 

berririk izan ote den. 

Iñigo Cambronero: Nosotros tenemos una 

pregunta, más que nada, por saber cuál es la 

situación del traslado del cementerio. No ha 

habido reunión de la comisión, y quisiéramos 

saber cómo está el tema, si ha habido 

novedades. 

Gilen Garcia: Azken egin dena uda aurretik 

izan zen, eta familiekin eta familia horiek 

ordezkatzen duen komisioarekin bildu ginen 

eta adostu zena izan zen ikerketa egitea eta 

horretan ibili izan gera, kontratazio egiten eta 

abar, eta zehazten ari dira ea zenbat 

kolunbario sartuko liratekeen espazio 

horretan, eta azterketa horren zain gaude.  

Gilen Garcia: Lo último que se ha hecho fue 

antes del verano, nos reunimos con las 

familias y con la comisión que representa a 

estas familias, y lo que se acordó fue hacer un 

estudio, y en eso hemos andado, hacer las 

contrataciones, etc., y están concretando 

cuántos columbarios entrarían en ese espacio, 

y estamos a la espera de ese análisis. 

Emaitza eduki bezain pronto, deituko dugu 

berriro lan batzordea, erabakiak hartu, eta 

En cuanto tengamos el resultado, volveremos 

a convocar a la comisión de trabajo, tomar las 
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hartutako konpromiso guztiak bete.   decisiones que correspondan, y cumplir todos 

los compromisos adquiridos. 

Gilen Garcia: Hortaz, ez badago besterik 

amaitutzat emango dugu Osoko Bilkura. 

Gilen Garcia: Por tanto, si no hay más asuntos, 

daremos por finalizado el Pleno. 

Horrenbestez, beste aztergairik ez dagoenez, 

19:25etan amaitzen da Osoko Bilkura 

Sin más temas que tratar, a las 19:25 horas, 

finaliza el Pleno. 
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